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BÖLÜM 45

-san(ız)a

Dil Bilgisi Açıklaması: Genel Kural: eylem(fiil) + san(ız)a

	» Bir kişiden bir şey istiyoruz, tavsiye veriyoruz ya da emir veriyoruz, o zaman – san(ız)a ekini kullanıyo-
ruz.

Televizyonun sesini kıssana.

Bana bir su alsanıza.

Yarın partiye gelsene.

Geç saatte uyumasana.

Gürültü yapmasanıza.

Sesler ile ilgili 2 kural var.

1.	 Son ünlü ses a, ı, o, u; o zaman -san(ız)a kullanıyoruz.

Al + san(ız)a = Alsan(ız)a

Çık + san(ız)a = Çıksan(ız)a

Kon + san(ız)a = Konsan(ız)a

Uyu + san(ız)a = Uyusan(ız)a

2.	 Son ünlü ses e, i, ö, ü ; o zaman -sen(iz)e kullanıyoruz.

Gel + sen(iz)e = Gelsen(iz)e

Git + sen(iz)e = Gitsen(iz)e

Böl + sen(iz)e = Bölsen(iz)e

Gül + sen(iz)e = Gülsen(iz)e

Kişilerle ilgili kural var. Sadece “sen” ve “siz” kişileri için.




